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Stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Tidpunkt: 
Måndag den 25 april 2022 
Plats: Lindhagsgatan 76 sammanträdesrum Häggen  
 
Närvarande: 
Anita Nordin Vik, PRO 
Kim Åsberg (PRO) 
Björn Sundström (SPF) 
Boel Seldén (SPF) 
Roger Andersson (PRO), vice ordförande 
Anders Lidbeck (SPF), ordförande 
Karin Schiöld (SPF) 
Karl-Ivar Borg (SPF) 
Birgitta Dangården (SPF) 
Kerstin Levisohn (SPF) 
 
Beata Terzis, sakkunnig kognition § 3 
Elin Sundberg, rådets sekreterare 
 
Justeras: 
Anders Lidbeck (SPF), Roger Andersson (PRO),  
Ordförande   Vice ordförande   
            
§1 Godkännande av föregående protokoll och fastställande av 
dagens dagordning  
Föregående protokoll godkänns.  
 
§2 Val av justerare 
Anders Lidbeck och Roger Andersson utses att justera dagens 
protokoll. 
 
§3 Information från Beata Terzis, sakkunnig inom kognition 
Beata Terzis, sakkunnig kognition, ger generell information inom 
ämnesområdet kognition. Pensionärsrådet bjuds in att delta på en 
föreläsning som hon genomför för personalen inom kognition, fyra 
valbara tillfällen: 4 maj kl. 09.00-11.00 alt. 13.00-15.00 samt 5 maj 
10.00-12.00 alt. 14.00-16.00 på Bolindersplan 1. Pensionärsrådet 
erbjuds även att få en visning av miljööversynen som görs på vård- 
och omsorgsboendena. Miljööversynen syftar till att skapa en fysisk 
miljö som är anpassad till personer med kognitiv sjukdom. Beata 
Terzis kontaktar ordförande gällande att ordna en visning av 
lokalerna.  
 
§4 Information från stadsdelsförvaltningen 
Elin Sundberg, verksamhetscontroller, redogör för det senaste inom 
äldreomsorgsavdelningen. 
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§5 Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 28 april 2022 
Pensionärsrådet behandlar följande ärenden: 
 
1-4  
Inga synpunkter. 
 
5. Underlag för budget 2023 med inriktning 2024 och 2025 
Pensionärsrådet anför följande: När vi läser om den av Swecos 
prognostiserade ökningen av äldre undrar vi varför den inte syns 
som ökade kostnader och investeringar i budgeten för 2023 med 
inriktning 2024 och 2025.  Den avsaktade budgetökningen blir ännu 
mer förvånande vi läser om kommande förändringar i nationella 
lagar som träder i kraft 2023 och 2024. Till detta kommer sedan 
”Interna frågor” om förbättringar i medarbetarnas 
anställningsformer, kommande mer omfattande vårdbehov för de 
äldre, medarbetarnas mer krävande kompetens för att leva upp till 
yrkestiteln undersköterska samt krav på adekvata språkkunskaper. 
Mot denna bakgrund tycker vi att siffrorna i budgetunderlaget inte 
stämmer med texten om vad som ska ske på kort och lite längre sikt. 
Avslutningsvis syns heller ingenting behovet av lokaler för 
pensionärernas föreningsverksamheter eller planering av framtida 
Seniorboende med aktivitetscentra inom Kungsholmen. 
 
6. Månadsrapport 2022 
Pensionärsrådet undrar vad som ligger bakom den prognosticerade 
högre hemtjänstkostnaden och varför det inte syns i budgeten. 
 
7. Skrivelse om tystnadskultur 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens förslag till beslut. 
 
8. Skrivelse om uppföljning av barn under pandemin 
Inga synpunkter. 
 
9. Trafikförändringar i SL-trafiken  
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens förslag till beslut och framför 
även följande: Förvaltningen har på ett bra sätt poängterat 
äldreaspekten i sitt svar, men vi tycker att pensionärsrådet borde ha 
beretts möjlighet att delta i förvaltningens arbete med att besvara 
remissen. 
 
10. Stockholm stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar 
Inga synpunkter. 
 
11. Kajstrategi för Stockholm stad  
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens förslag till beslut men vill 
även lyfta följande: det saknas en äldreaspekt i svaret vad avser 
tillgängligheten till kajerna, stränderna vad gäller bänkar och 
underhåll av promenadspråkensamt. Som exempel kan nämnas 
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samordning av underhåll vintertid mellan förvaltningen och 
trafikkontoret vad gäller ”gemensamma” gångar/vägar där 
trafikkontoret sköter sin väghalva och förvaltningen sin. Sedan 
saknar vi någon form av initiering till utredning om hur tippning av 
”smutsig” snö i Riddarfjärden påverkar vattenkvalitén runt 
Kungsholmen. Även här borde pensionärsrådet inbjudas i arbete 
med att besvara remissen.   
     
12. Planärende på samråd Marieberg 1:15 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens förslag. 
 
13-24 
Inga synpunkter.  
 
§6 Kommande nämndärenden enligt balanslista 
Inga synpunkter.  
 
§7 Inkomna skrivelser, inbjudningar m.m. 
-  
§8 Frågor till nästa sammanträde 
Pensionärsrådet önskar återkoppling på de synpunkter 
pensionärsrådet lämnade vid förra sammanträdet avseende 
boendeplan 2023. Ärendet läggs som en egen agendapunkt på nästa 
sammanträde. 
 
§9 Övriga frågor  
Pensionärsrådet önskar framgent att ta del av de nyhetsbrev vård-
och omsorgsboendena samt hemtjänsten skickar ut till 
boende/hemtjänsttagare och anhöriga. 
 
Vid förra sammanträdes efterfrågades utskrifter av olika 
dokument/foldrar- dessa delas ut i enlighet med den begäran.  
 
Planering av gäster och teman under 2022: 

- Maria Hartley, biträdande beställarchef uppsökande 
verksamhet 8 juni 

- Charlotta Jansson, boendeplanering äldreförvaltningen 
2022-04-25 
 
Stockholm  
 


